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شهیندخت مولاوردی: منعی برای ثبت نام زنان در انتخابات ریاست جمهوری وجود ندارد

معــاون امــور زنــان و خانواده ریاســت جمهوری گفت: تاکنون هیچ منعی برای حضور زنان در انتخابات ریاســت جمهوری نبوده و آنان می توانســتند برای این انتخابات ثبت نام کنند. شــهیندخت مولاوردی روز یکشــنبه در حاشــیه 
نشســت هم اندیشــی امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری با مدیران کل امور بانوان و خانواده اســتانداری های کشور، اظهارکرد: سوالی پرسیده شــد که آیا طرح این موضوع اکنون فرصت است یا تبلیغ که باید در جواب گفت که این 
یکی از سیاســت های ملی انتخابات اســت که به تمام کشــور ابلاغ شده اســت. وی خاطرنشان کرد: سخنگوی شــورای نگهبان اعلام کردند که زنان می توانند برای انتخابات ریاســت جمهوری ثبت نام کنند. مولاوردی ادامه داد: 
به طور کلی اکنون شــاخصه های رجل سیاســی را بررســی و به صورت شــفاف اعلام می کنند تا کمتر با حرف و حدیث هایی که وجود دارد مواجه باشــیم. وی اضافه کرد: در دوره هایی که زنان برای انتخابات ریاســت جمهوری ثبت 
نام کردند، حتی اگر زنان رد صلاحیت می شــدند به خاطر زن بودن آنها نبوده اســت اما مهم این اســت که باید ببینیم که در مراحل بررســی های چه اتفاقی رخ خواهد داد. مولاوردی در ادامه از تقســیم بندی کار در حوزه آســیب های 
 اجتماعی انتقاد کرد و گفت: این اتفاق که افتاد جایگاه آســیب های اجتماعی بســیار تضعیف شــده اســت به ویژه در چهار آســیب اعتیاد، طلاق، حاشــیه نشــینی و مفاسد اخلاقی که در حوزه زنان اســت و این موضوع در دستور کار 

شورای اجتماعی است.

آن ها که به هاشمی اهانت کردند توبه کنند
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم در 
مراسم بزرگداشت مرحوم آیت الله هاشمی، 
اظهار کرد: در تشییع پیکر مرحوم هاشمی 
مردم زیادی بــه خیابان ها آمدند که خدا به 
قدم هایشان خیر بدهد اما تعارف که نداریم 
بعضی از آن ها شعارهای عوضی می دادند 

و می خواســتند هاشــمی را از مقام معظم رهبری جــدا کنند در صورتی که 
هاشــمی لحظه ای خود را از آیت الله خامنه ای جدا نکرد و تا روز آخر گفت 
که عشــق من آیت الله خامنه ای است. آن ها که به مرحوم هاشمی اهانت 
کردند توبه کنند و آن ها که قصدشــان حذف هاشــمی از نظام بود هم توبه 
کنند. ببینید مشــی رهبر معظم انقلاب چیست. آن هایی که آقای هاشمی 
را در مقابل حضرت آقا علم می کنند هم توبه کنند چرا که هاشــمی را نباید 

مقابل رهبری علم کرد و برایش علمی جدا برپا کرد.

ناطق  می تواند یکی از گزینه ها باشد
حسین میرمحمد صادقی، درباره شخصیت 
مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی، گفت: 
ایشان جزو شــخصیت هایی بود که جامع 
بســیاری از جهات بود؛ هم از جهت سوابق 
انقلابی فردی بود که کاملا شــناخته شده 
بود و هم روحیه اعتدالی ایشان ستودنی بود 

و از همان ابتدا در برهه هایی که تندرویی و افراط حاکم بود، ایشــان ســعی 
می کرد که روحیه اعتدال و میانه روی خود را داشــته باشــد. این حقوقدان 
گفت: کسی نمی تواند جای آیت الله هاشمی رفسنجانی را  پر کند؛ زیرا باید 
فردی باشد که هم سابقه انقلابی خوبی داشته باشد و هم از روحیه اعتدالی 
مثل وی برخوردار باشد و بتواند جلسات مجمع را اداره کند و انتخاب هم در 
این زمینه با مقام معظم رهبری است، اما به نظرم فردی مانند ناطق نوری 

می تواند به خوبی جلسات مجمع را اداره کند.

فایل صوتی منتشر شده، بی اساس است
علــی اکبــر جوانفکــر درباره فایــل صوتی 
منتشــر شــده از ســوی فردی به نام م-م 
اظهار داشــت: مطالب مطرح شده در این 
نــوار صوتی به حدی ســخیف و فاقد ارزش 
است که تا کنون نیازمند اظهارنظر و تکذیب 
نبوده است اما از آنجا که طی روزهای اخیر 

به عنوان دســتمایه ای مورد بهره برداری سوء شبکه رسانه ای ضد انقلاب 
قرار گرفته است، اینجانب مطالب مطروحه در فایل صوتی مزبور را به طور 
کامل تکذیب می کنم. وی افــزود: تهیه کننده این فایل صوتی ادعاهایی 
را در خصوص ملاقات دکتر احمدی نژاد با رهبر معظم انقلاب در شهریور 
ماه گذشته مطرح کرده و در آن به نام اینجانب و آقای بقایی نیز اشاره کرده 
اســت که به نظر می رســد هدف از آن، صحنه پردازی طنز آمیز در فضای 

رسانه ای باشد. 

بهروز کمالوندی: 

برای مقابله با بدعهدی های 
آمریکا طراحی های لازم 

انجام شده است
بهــروز کمالوندی بــا حضور در شــبکه خبر درباره 
تعهدات انجام شــده از سوی سازمان انرژی اتمی 
در جریان اجرای برجام،  اظهار کرد: مهمترین تعهد 
ما در برجام این بود که در فعالیت های هسته ای در 
سطح و مقدار غنی سازی خود اقداماتی انجام دادیم 
که موجب کاهش شــود و بســیاری از این کارها در 
روزها و ماه های اول انجام شــد. وی با بیان این که 
»در روزهای ابتدای برجام ســانتریفیوژهای فعال 
ایران از 9 هزار به شــش هزار کاهش یافت«، با رد 
ادعاهای مطرح شده درباره تعداد سانتریفیوژهای 
ایــران، گفــت: برخلاف ادعاهای مطرح شــده از 
ســوی طــرف مقابل فقط 9 هــزار ســانتریفیوژ در 
مراکز هسته ای کشور فعالیت می کرد که این تعداد 
هم اکنون نیز وجود دارند اما شــش هزارتای آن ها 
مشــغول به فعالیت هستند.وی در ادامه در ارزیابی 
از عملکــرد یک ســاله آمریکا در اجــرای برجام با 
بیــان اینکه تعارض ما با آمریکا تعارضی اساســی و 
ایدئولوژیک و اســتراتژیک دائم است، تاکید کرد: 
این تلقی که قرار بوده با برجام مســائل ما با آمریکا 
برطرف شــود تلقی غلطی اســت چرا که از ابتدا نیز 
قرار نبود مشــکلات ما بــا آمریکا تمامــا در برجام 
حل شــود اما بــا توجه به اینکه عمــده تحریم ها به 
ویژه قطعنامه های شــورای امنیت به بهانه برنامه 
هســته ای جمهوری اسلامی ایران انجام شده بود 
ما با طرف مقابل در این زمینه به مذاکره نشســتیم. 
کمالوندی اظهار کرد: طرف مقابل مدعی بودند که 
جمهوری اسلامی ایران به دنبال سلاح هسته ای 
اســت که این ادعا توسط آژانس بررسی شد و نهایتا 
بر اســاس گزارش منتشر شده از سوی آژانس رفع 
ابهــام مورد نظر انجام شــد. وی با تاکیــد بر اینکه 
برجام قرار نبوده که مشــکلات اقتصادی کشور را 
برطــرف کند، افزود: باید اقدامــی برای رفع موانع 
در جهت توســعه اقتصادی کشور انجام می شد به 
همین جهت چنانچه این موضوع را در نظر داشــته 
باشــیم طبیعتــا برجام به اهداف خود دســت یافته 
است. کمالوندی با بیان اینکه آمریکا مایل به انجام 
وظایف خود در برجام نیســت، گفت: همانطور که 
رییس جمهور آمریکا نیــز اظهار کرده آنها چنانچه 
می توانســتند پیــچ و مهره های صنعت هســته ای 
ایران را نیــز باز می کردند چرا که آنها غنی ســازی 
صفر را در ایران می خواســتند امــا امروز جمهوری 
اسلامی ایران توانست خواسته های خود را به طرف 

مقابل تحمیل کند.
کمالونــدی در رابطــه بــا بدعهدی هــای آمریــکا 
خاطرنشــان کرد: ما قطعا با آمریکا مشکل داشته 
و داریــم و بــرای مشــکلات بیشــتر نیــز طراحی 
کرده ایم. آنها نیز می دانند که جمهوری اســلامی 
ایران دســتش بســته نیســت و چنانچه قرار باشد 
جمهوری اســلامی ایران به شــرایط قبل باز گردد 
حتما با ســرعت به گذشته خود باز می گردد و حتی 

از آن نیز فراتر می رود.
وی تاکید کرد: آنچه که مهم اســت این اســت که 
نتیجــه کار چندین ســاله در مذاکــرات جمهوری 
اســلامی ایران با قدرت های جهانی بــه نفع همه 
است که باید حفظ شود و از طرف جمهوری اسلامی 
ایــران نیز حتما بر نحوه اجرای این تعهد از ســوی 
کشــورهای مختلف نظارت وجود خواهد داشــت 
و گزارش هــای مربوطه نیز به هیــات نظارت ارائه 

خواهد شد. 

نامه نیوز نوشت:
بلافاصله که خبر درگذشت هاشمی منتشر شد اذهان به سمت موضوعی خاص رفت که شاید بعد از رحلت آیت الله، بیشترین دغدغه را 

برای جریان ها و شخصیت های سیاسی ایجاد کرده بود. اینکه بعد از آیت الله چه می شود و دوران پسا هاشمی به کجا منتهی خواهد شد؟ 
نه مردم و نه مسئولان هیچکدام انتظار درگذشت هاشمی را در این بازه زمانی نداشتند و همین اتفاق سبب شد تا ناگهان گمانه زنی ها بر 

سر جایگزین او و الزامات ادامه مسیرش فضای کشور رافراگیرد. هر چه از روز درگذشت هاشمی دور شدیم، گمانه زنی ها نیز شدت گرفت 
و برخی مدعی شده بودند که بعد از آیت الله هاشمی دیگر جریان اعتدال و اصلاحات بامشکلات فراوانی روبه خواهند شد و این موضوع به 

حرکت آنها برای آینده ضربه وارد خواهد کرد.
 عصر ایران نوشت:

به نظر نمی رسد تا پایان مجلس دهم ندایی مشکل ساز از این پارلمان در خصوص برجام برخیزد. ترکیب کمیسیون امنیت و رویکرد کلان 
پارلمان دهم به برجام به گونه ای است که با هماهنگی دولت در این خصوص حرکت می کند. مگر آن که در آن سوی آب ها در نقض برجام 

کار را به جایی برسانند که دیگر کار از فراکسیون و غیر فراکسیون در مجلس ایران بگذرد و همه یک دست دلواپس منافع ملی شوند!
 فردا نیوز نوشت:

اینکه سیستم حمل و نقل کشور و به تبع آن ناوگان هوایی فرسوده بوده و نیاز به نوسازی دارد نکته ای است که هیچ عقل سلیمی بر آن 
تردید وارد نمی کند، اما شناخت اولویت ها، مکانیزم نوسازی، چگونگی واردات و نوع هواپیماهای انتخابی موضوعی است که به نظر می 

رسد به درستی از سوی دولت بدان توجه نشده است. نکته اساسی در نحوه انتخاب هواپیما و شناخت اولویت ها از سوی طرف خریدار 
است. به طور مثال ایرباس A380 که به عنوان هواپیماهای غول پیکر و قاره پیما شناخته می شوند در این برهه از زمان تا چه اندازه لازم و 

ضروری است؟ هواپیماهایی که فقط برای مسیرهای پروازی بالای 19 ساعت کاربرد دارد پاسخگوی نیاز چند درصد از مردم است؟

عکس روزسایت نگار

»دیتمیر بوشاتی« وزیر 
امور خارجه آلبانی که 
در صدر هیات سیاسی 
و تجاری به ایران سفر 
کرده است، روز یکشنبه 
با حجت الاسلام 
والمسلمین حسن 
روحانی رئیس  جمهوری 
در محل نهاد ریاست 
جمهوری دیدار و گفت و 
گو کرد.

خبرنامه
1395 مــاه  26 دی   یکشــنبه 

عراقچی: صدا و سیما دبه کرد
ما درباره برجام مذاکره مجدد نمی کنیم و اگر کسی تصمیم دارد آن را پاره کند انتخاب با اوست

سید عباس عراقچی، معاون وزیر امور خارجه در نشست خبری خود به مناسبت 
اولین ســالگرد اجرایی شــدن برجام گفت: چهارمین گزارش ما درباره اجرای 
برجام امروز به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ارایه می شود. 
وی به سفر هیات های مختلف خارجی به ایران و موقعیت سیاسی کشورمان در 
جهان اشاره کرد و گفت: شورای امنیت در آخرین قطعنامه خود نقش ایران را در 
سوریه به عنوان بازیگر مورد توجه قرار داد. الان شورای امنیت برنامه هسته ای 

ایران را به عنوان برنامه ای مشروع به جهان معرفی می کند.
عضو تیم مذاکره کننده هسته ای خاطرنشان کرد: برنامه هسته ای ایران الان 
یک برنامه مشــروع اســت و به مســیر خود با قوت ادامه می دهد. کار ما روی 
ماشین های پیشرفته دارد انجام می شود و تحقیق و توسعه در حال انجام است. 
ما به غنی سازی صنعتی خواهیم رسید و همکاری های صلح آمیز هسته ای با 
دیگر کشورها در حال انجام است. عراقچی گفت که فضایی که در مقابل برنامه 
هسته ای صلح آمیز ما باز شده قابل مقایسه با گذشته نیست. وی درباره تحریم ها 
نیز گفت: ما در طول یک ســال گذشته با بدعهدی ها، تعلل ها، سیاست های 
تاخیری و خصومت آمیز ازسوی آمریکا و برخی کشورها در برجام مواجه بودیم. 
در طول مذاکرات با این ترفندها مقابله می کردیم و بعد از مذاکرات آمریکایی ها 
و هم پیمانانشان برای ایجاد فضای مخرب و دور کردن سرمایه گذاران تلاش 
کردند، اما ما با این بدعهدی ها مقابله کردیم. آمریکایی ها و غربی ها تا توانستند 
سنگ اندازی کردند ولی ما با تک تک این سنگ اندازی ها مقابله کردیم و سعی 

کردیم موانع را برطرف کنیم.

اگر برجام را پاره کنند ما هم آن را آتش می زنیم
وی در ادامــه در پاســخ به ســوال خبرنگاری مبنی بــر اینکه آیا بــا تیم جدید 
وزارت امــور خارجه آمریــکا تماس هایی برقرار کرده اید، خاطرنشــان کرد: ما 
جز مســایل فنی اجرای برجام مذاکــره ای با آمریکایی هــا نداریم. در مبحث 
بازگشــت تحریم ها و تبــادلات بانکی و موضوعات دیگــر مذاکره می کنیم اما 
بــا آمریکایی ها مذاکــره دیگری حتی دربــاره آینده برجام نداریــم. مذاکرات 
دوجانبه ای که در حاشــیه کمیسیون مشــترک برجام انجام می شود در سطح 
کارشناســی و در زمینه نقض برجام با تمدید قانون تحریم های آمریکا بود. وی 
گفت:  ما برای مذاکره با آمریکا و بررسی مسایل اجرای برجام طبق مکانیزمی 
که در برجام آمده اســت عمــل می کنیم. عراقچی دربــاره احتمال پاره کردن 
برجام و یا انجام اقداماتی که ایران را به ســمت خروج از برجام بکشــد، اظهار 
کرد: برجام یک تعهد بین المللی اســت. اگر کشــوری بخواهــد برجام را کنار 
بگذارد تصمیم خودش اســت. ما درباره برجــام مذاکره مجدد نمی کنیم و اگر 
کســی تصمیم دارد آن را پــاره کند انتخاب با اوســت؛  عکس العمل ما هم در 
برابر این اقدام روشــن است. ما هم آن را آتش می زنیم و این به معنی آن است 
 کــه هیچ مذاکره مجددی نخواهیم داشــت و پرونده هســته ای ایران مجدداً 

باز نمی شود. 
وی درباره برخی اقدامات احتمالی برای اجرای ســختگیرانه برجام از ســوی 
آمریکا، خاطرنشــان کرد: برخی به ترامپ توصیه می کنند که برجام را به طور 
سختگیرانه اجرا کند تا به این شکل ایران خودش اقدام به خروج از برجام کند. 

اما امروز شــاهد هســتیم که حتی مخالفان برجام در آمریکا به ترامپ توصیه 
می کنند که برجام را پاره نکند و یا آن را کنار نگذارد بلکه با تحریم های بیشــتر 

در حوزه های دیگر کاری کند که ایران خودش کنار بکشد.

صدا و سیما دبه کرد
عراقچی در پاسخ به سوال خبرنگار دیگری درباره لغو حضورش در تلویزیون که 
قرار بود شنبه شب برای ارائه گزارش اجرای برجام در یک سال گذشته حاضر 
شــود گفت:  دوستان صدا و ســیما مدتها متقاضی حضور من در صدا و سیما 
هســتند و حداقل از سه شبکه درخواست کردند که در جلسه ای حاضر شوم و 
خود آن ها پیشنهاد کردند که تنها من حضور یابم. اما دیروز گفتند شرایط عوض 
شده است بنابراین می توانم بگویم صدا و سیما یک قراری گذاشت و بعد هم دبه 
کرد. وی خاطر نشان کرد: در هیچ جای دنیا این گونه نیست که یک مقام رسمی 
را در حالیکه می خواهد گزارش کار خود را ارائه کند در کنار منتقد بنشانند. ما از 

مناظره و گفت وگو ابایی نداریم . من از ابتدای مذاکرات هســته ای در جلسات 
خصوصــی با منتقدان صحبت کرده ام و در وزارت خارجه این جلســات برگزار 
می شد. البته برخی منتقدان هیچ وقت نیامدند اما در کل جلسات مفیدی بود. 
معتقدم وقتی سربازی بر می گردد به خانه می خواهد گزارش کار بدهد گذاشتن 
یک منتقد کنارش کار قشــنگی نیست. این مقام وزارت خارجه در پاسخ به این 
پرسش که آمریکایی ها در مذاکرات برای لغو تحریم های آیسا به طور شفاهی 
قول داده بودند گفت:  آمریکایی ها قانون آیسا را به خاطر برجام متوقف کردند و 
اوباما و یا رئیس جمهور بعدی آمریکا باید دستور توقف این قانون را همواره اعلام 
کنند در غیر این صورت نقض فاحش برجام صورت گرفته است. وی گفت:  از 
نظر ما مهم اســت که قانون مورد تمدید قرار گرفته با دستور رئیس جمهور ؛ هر 
رئیس جمهوری باشــد متوقف شود. عراقچی در پاسخ به سوالی دیگر مبنی بر 
این که اگر به مذاکرات برگردید چه بخشی از برجام را بازنگری می کنید؟ گفت: 

احتمالا همان روندی که طی شد را ادامه می دهیم.


